
ÒA les Guilleries, hi ha poca intercomunicaci� entre els

municipisÓ

ÒAquest espai natural est� par tit pel pant� i Sant Hilari Sacalm no hi t� una

centralitat real de serveisÓ

ÒEl 80% dels avets nadalencs de lÕEstat espanyol sur ten de la zona del

Montseny-Guilleries i s�n el nostre gran producteÓ

LÕalcalde �s dÕIndependents de la Selva, un par tit que

cohesiona el municipalisme de la comarca.

LÕalcalde explica en aquesta entrevista la renovaci� del model

tur�stic de Sant Hilari i dona detalls dels dos grans projectes del

mandat.

Crear un nou model tur�stic. Per qu�?Sant Hilari ve dÕuna tradici�

tur�stica del m�n dels balnearis de f inal del segle XIX i principi del

XX. S�n sobretot fam�lies del t�xtil catal� que sÕestableixen al

poble llargues temporades. Aquest patr� tur�stic ha anat canviant, i

per aix� hem desestacionalitzat molt lÕestiu i refor�at molt la tardor.

A lÕestiu agafa molta for�a la platja, a lÕhivern, la muntanya, i per a

nosaltres la tardor �s la millor �poca. El model hoteler tamb� va de

baixa, van sor tint habitatges tur�stics, turisme rural,

dÕautocaravanes... I anem traient nous productes tur�stics per donar resposta a tots aquests canvis.En qu�

consisteix aquest nou model?Vam crear la marca tur�stica Guilleries quil�metre zero amb la imatge dÕuna guilla.

Engloba la idea de Sant Hilari com a rebost de les Guilleries i, per tant, qui conserva tot el patrimoni natural,

cultural i gastron�mic. Aix� ens permet oferir molt de producte. Ens trob�vem que an�vem acumulant molts

esl�gans tur�stics, �rem moltes coses, per�, al f inal, no sab�em ben b� qu� �rem. F�iem turisme familiar, �rem la

Vila de les Cent Fonts, la capital de les Guilleries... an�vem tocant tantes tecles i necessit�vem un paraigua.Qu�

volen vendre, doncs, amb aquesta marca?Volem vendre sobretot Guilleries, que som Guilleries, perqu�, en

def initiva, com a poble podem oferir molt poc. El que s� que podem oferir �s lÕentorn i, com a entorn, formem par t

de les Guilleries. A m�s, el 2016 vam crear Fira Guilleries per promoure aquest territori. Per aix� hi par ticipen

tots els pobles dÕaquest espai.Aix� tamb� refor�a Sant Hilari com a centre de les Guilleries?S�, geogr�f icament,

perqu� hi estem al centre, i tamb� pel fet que som la poblaci� m�s gran i ens veiem amb la responsabilitat

dÕestirar el carro.Aix�, els compor ta molts problemes en aquest �mbit?La par t gironina dÕaquest espai no est�

gestionada, a difer�ncia de la barcelonina, de la qual sÕencarrega el Consorci Guilleries-Savassona de la

Diputaci� de Barcelona. Les Guilleries est� constitu�t com un preparc natural, per� no t� �rgans gestor. Estem

treballant amb les dues diputacions per crear un ens gestor conjunt de tot aquest espai natural. Tot va  en la l�nia

de promoure i defensar aquest territori que s�n les Guilleries.La constituci� dÕaquest �rgan �s imminent?No, va

per llarg. Ara hi ha hagut canvis pol�tics a la Generalitat, i sobretot caldr� destinar-hi recursos. La Diputaci� de

Barcelona ja ho fa i la de Girona ha dÕentomar el repte.La centralitat els tensiona els serveis p�blics?En el nostre

cas no, perqu� un dels problemes de les Guilleries �s que tenim molt poca intercomunicaci� entre els municipis.

De fet, lÕespai est� par tit pel pant� de Susqueda, tenim una par t a lÕaltre costat, i per anar a Vilanova de Sau hem

dÕanar a Folgueroles. Per anar a Susqueda, amb qui som ve�ns, hem de donar la volta per Amer i Angl�s. �s a dir,

no hi ha una centralitat real de serveis, sin� de concepte, i els ve�ns de Vilanova van a Vic i els de Susqueda, a

Girona.Quin pes t� el sector forestal en lÕeconomia local?El sector primari, tradicionalment, sempre ha anat



relacionat amb el sector forestal per la tipologia de lÕentorn que tenim. I hi ha continu�tat en el m�n de la ind�stria

de la torneria. Ara el Depar tament dÕEducaci� ens ha concedit un programa de formaci� i inserci�, que impar tim

al Centre Ar tes� de la Torneria que tenim i, per tant, intentem recuperar aquesta activitat. I tamb� ha anat

agafant molt de pes el sector del viverisme a lÕentorn de lÕavet de Nadal. Cal tenir en compte que el 80% dels

avets nadalencs de lÕEstat espanyol sur ten de la zona del Montseny-Guilleries i �s el gran producte de Sant Hilari

Sacalm.Estan duent a terme un proc�s de municipalitzaci� de lÕaigua. En quin moment estan?Estem en espera

de rebre un  informe de lÕACA per crear una entitat local de lÕaigua. Plantegem una empresa mixta, amb un 51%

p�blica que gestioni el cicle integral de lÕaigua, des del subministrament f ins a la depuraci�.SÕhavia acabat

lÕanterior concessi�?No, est�vem en anulálaci� judicial de la concessi� des del 2015, i durant vuit anys hem estat

en processos dÕexpropiaci�, no hi ha hagut inversi� per par t de lÕempresa, i aix� ha fet que, en �poca de sequera,

ens ha fet adonar a les dues par ts que hav�em de trobar un punt com� dÕentesa amb Agbar, que �s la propiet�ria

de la xarxa.Tot fa pensar que Sant Hilari no hauria de tenir problemes de sequera...No hi falta aigua, per� tenim

problemes en la infraestructura de lÕaigua potable. No sÕhi ha fet inversi� durant molts anys. No tenim tampoc un

gran centre dÕacumulaci�. La nova empresa planteja en un pla director de lÕaigua una inversi� de 5 milions dÕeuros

per renovar el clavegueram. La primera inversi� ser� la construcci� dÕun dip�sit de tres milions de litres amb una

subvenci� que ens donar� un pulm� si hi hagu�s problemes a les captacions.M�s grans inversions?Dues, i les

estem executant. La primera �s la renovaci� de la resid�ncia dÕavis amb una subvenci� dÕ1 mili� dÕeuros i la

renovaci� de les instalálacions del pavell� amb una inversi� dÕ1.400.000 euros.
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